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Rada obce
Rada obce se na svém 75. a 76. řádném zasedání

včetně mimořádného, zabývala mimo jiné:
• kontrolovala stav pohledávek,
• zabývala se výsledkem výběrového řízení na

dodavatele ČOV,
• rozhodla o úhradě nákladů za pořízení

koberce a zhotovení přepážkové stěny
v pohostinství „U Trnků“,

• zamítla žádost o finanční podporu ZO
Zdravotně postižených Rosice,

• vzala na vědomí výsledek místního šetření
OkÚ Brno-venkov HS v pohostinství
„Na nádraží“ a př i lehlé kuželny; dále
ve smyslu rozhodnutí ZO zadala k novému
prostudování situaci kolem budovy bývalé
kuželny komisím stavební a hospodářské,

• rozhodla zadat prováděcí projekt na stavbu
„Cesta k fotbalovému hřišti a napojení
na cestu Pod zahradami“; cesta povede
po pozemcích, jejichž vlastníky je obec a to
včetně části stoky, která se zatrubní; dále
při stavebním řízení bude tato akce rozšířena
o vyčištění zbývající části stoky až ke kanálku
pod náspí tratě ČD na východní straně hřiště,

• rozhodla o prozkoumání smlouvy o budoucí
smlouvě s p. Igorem Janulíkem a právním
ošetření průchodu ke hřišti po jeho pozemku,

• shromažďuje materiály ve věci problematiky
obecní vyhlášky o veřejném pořádku,

• přijala opatření ze 14. zasedání ZO,
• zvážila návrh p. Laichmana na záměr svést

kanál od jeho domu po pozemcích obce
V Cihelně a tento zbudovat s vodovodními
rourami identifikovanými jako nevyužitelné
zásoby obce; realizace je možná na základě
stavebního řízení,

• vyjádřila se k žádosti zástupců tanečního
kroužku při ZŠ Střelice o finanční podporu
při zakoupení přehrávače CD z prostředků
obce ve smyslu čerpání dotace ZŠ
odsouhlaseného ZO,

• přijala k prostudování návrh na provozní řád
Internetu pro veřejnost v Obecní knihovně,

• prostudovala návrh na pronájem koupaliště
panu Paliánovi a posoudila ho jako
neakceptovatelný,

• po prostudování návrhu na pronájem
koupaliště panu Polešákovi pověřila komisi
jednat se zájemcem a upřesnit podmínky
případné smlouvy,

• rozhodla o zrušení záměru vybudovat
stavební dvůr na pozemku bývalého majitele
pana Urbana,

• rozhodla o rozšíření smlouvy s fy Silniční stavby
Brno na zbudování chrániček kabelu pod vjezdy
do RD z této cesty na stavbě komunikace
Vanecká; vícepráce ve výši 86.847,60 Kč si
vyžádala připomínka Českého Telecomu,

• ukončila jednání s majiteli pozemků ve věci
zřízení věcného břemene pro nezájem
majitelů na ulici J. Svobody,

• zastavila realizaci úpravy chodníku
v návaznosti na přechod u Sokolovny
z důvodu cenové nepřijatelnosti,

• zabývala se průběhem odstraňování vad a
nedodělků na stavbě „Rekonstrukce Radnice -
 - etapa 1+2“,

• vzala na vědomí a zabývala se odvoláním
účastníka výběrového řízení na stavbu ČOV,

• schválila stanovisko a návrh komise výstavby
na odstranění vad v kuchyni ZŠ,

• vyslechla připomínky předsedy stavební
komise k projektové dokumentaci na ČOV a
vlastnímu výběrovému řízení,

• kladně se vyjádřila k instalaci nočního trezoru
u místní lékárny,

• zamítla návrh na provozní řád školních jídelen
pro zmatečnost,

• rozhodla reflektovat na nabídku fy Švestka
ohledně regulace vytápění radnice,

• zabývala se rozšířením a úpravou úředních
hodin od 1.11.2001,

• schválila příkaz starosty provést inventarizaci
majetku obce k 30.11.2001,

• př ipravuje pro ZO nové vyhlášky
o odpadovém hospodářství a novém místním
poplatku,

• vyzvala k připravenosti dodavatele služby -
- údržba místních komunikací.

(ing. Stanislav Jelínek - zástupce inženýrinku
stavby), Brnoinvest (ing. Irena Bělehradová a ing.
Marta Brabcová). Komise převzala do soutěže
7 nabídek, přičemž jedna nabídka (fy REKO a.s.)
byla vyřazena ze soutěže ihned komisí
pro otevírání obálek pro nesplnění podmínek
zadání. Do dalšího hodnocení soutěže postoupily
nabídky firem: Ekoingstav Brno a.s., COLAS CZ
a.s. závod Znojmo, VHS Brno a.s. - zástupce
sdružení, STAVOS Brno a.s.- zástupce sdružení,
Inženýrské stavby spol.s.r.o Brno a fy POHL s.r.o.
z Brna. Komise př i hodnocení nabídek
postupovala podle kritérií vyhlášených
v podmínkách soutěže. Pro hodnocení každého
kritéria byla použita bodovací stupnice v rozmezí
od 0 - 6, kdy nabídka vyhovující plně v tomto
rozsahu získala 6 bodů, př ičemž rozdíly
v nabídkách byly zohledněny v tomto rozmezí.
Součtem všech hodnot v daném kritériu a redukcí
pomocí stupně významu byla vypočtena
redukovaná hodnota nabídky v kritériu. Součtem
redukovaných hodnot ve všech kritériích bylo
stanoveno celkové pořadí nabídky. Hodnocení
nabídek stanovil zadavatel soutěže
v podmínkách soutěže následující kritéria a váha
jednotlivých kritérií byla stanovena takto:
1. Celková výhodnost nabídky pro zadavatele

mimo body hodnocené v ostatních kritériích -
- (váha 0,30).

2. Reference a odborná způsobilost uchazeče,
zkušenosti s realizací staveb obdobného
charakteru (váha 0,27).

3. Nabídková cena (váha 0,23).
4. Záruka za jakost a záruční podmínky, smluvní

sankce (váha 0,20).
V kritériu č.1 (celková výhodnost) bylo

hodnocením stanoveno pořadí: 1. VHS (max.
počet bodů), 2. Stavos, 3. Ekoingstav, 4. Colas,
5. Pohl, 6. Inženýrské stavby.

V kritériu č. 2 (reference - odbornost) bylo toto
hodnocení: 1. VHS (max. počet bodů),
2. Ekoingstav, 3. Stavos, 4. Colas, 5. Inženýrské
stavby, 6. Pohl.

V kritériu č. 3 (cena) bylo toto hodnocení:
1. Ekoingsatav (max. počet bodů), 2. Stavos,
3. Pohl, 4. VHS, 5. Colas, 6. Inženýrské stavby.

V kritériu č. 4 (záruky) bylo toto hodnocení:
1. VHS (max. počet bodů), 2. Ekoingstav,
3. Stavos, 4. Colas, 5. Inženýrské stavby, 6. Pohl.

Na základě tohoto hodnocení komise
doporučila zadavateli vyhlásit toto pořadí: 1. VHS
Brno a.s., 2. Ekoningstav Brno a.s., 3. Stavos
Brno a.s.

Naše obec se tedy může těšit na sice ne
nejlevnější, ale snad kvalitní realizaci vítěznou
firmou, pokud se podle regulí soutěže proti
výsledku do stanovené lhůty žádný účastník
neodvolá. Firma VHS v nabídce uvedla, že ačkoli
s nejmenším počtem zaměstnanců, dosud
realizovala 14 staveb ČOV + 17 kanalizačních
řadů, nabídla zaměstnanost v případě zajištění
realizace 5% objemu prací zadáním místním
firmám a nabídla zkrácení lhůty výstavby
na období 03/2002 - 12/2002.

Zpráva o výběrovém řízení ČOV
Dne 2.10.2001 byly vyhlášeny výsledky

výběrového řízení na dodavatele ČOV Střelice.
Vyhlášením a zpracováním podkladů
pro hodnocení byla pověřena nezávislá firma
Brnoinvest spol. s r.o. Hodnotící komise se
skládala s čtyř zástupců naší obce (Alois Liška,
ing. Antonín Kazda, Jaromír Doubek, Jan
Stehno) a zástupců firem AP- investing
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Slovo starosty
Dovolte, abych poděkoval ještě jednou všem

dodavatelům stavby Radnice, společenským
organizacím a hostům, kteří se zúčastnili či
pomohli zajišťovat slavnostní otevření.

Ing. Kazda Antonín

Úřad obce
Nová telefonní čísla jsou v platnosti

pro jednotlivá pracoviště úřadu od 15.10.2001:
starosta obce 47427413, 47239777
místostarosta 47427411, 47239730
pokladna 47427419
matrika, evidence obyvatel 47427418
ekonom, účetní 47427417
vedoucí stavebního úřadu 47427415
referent stavebního úřadu 47427416
podatelna stavebního úřadu 47427414
zasedací místnost 47427420
Fax 47427423

Zimní údržba vozovek a chodníků bude
uplatňována dnem 1.11.2001. Žádáme občany,
aby dbali na dodržování schůdnost chodníků
před svými domy po celé zimní období.

Stavba „Rekonstrukce vozovky na ulici
Vanecká“ je, jak dokazují snímky, v plném
proudu. Znovu upozorňujeme, že na staveniště
je vstup zakázán.

Očkování proti chřipce
Ministerstvo zdravotnictví ČR jako orgán

příslušný podle par. 80 odst. 1 písm. H, zákona
č 258/2000 Sb., o ochraně veřejného zdraví a
o změně některých souvisejících zákonů,
ve znění pozdějších předpisů nařizuje podle
citovaného ustanovení ve spojení s par. 69 odst.
1 písm. g a odst. 2 zákona č 258/2000 Sb,
mimořádné očkování proti chřipce. Tomuto
očkování se podrobí všechny osoby pobývající
na území ČR, které trpí chronickými
nespecifickými onemocněními dýchacích cest,
chronickým onemocněním srdce, cév a ledvin
nebo diabetem a byly očkovány proti chřipce
v předcházejícím roce s výjimkou osob, které
byly proti této nákaze v roce 2001 očkovány podle
vyhlášky č. 439/2000 Sb.

Na základě par. 45 odst. 2 a par. 47 odst. 1 a
2 toto mimořádné očkování provedou
zdravotnická zařízení, která mají uvedené osoby
v péči a to ve spolupráci s místně příslušným
orgánem ochrany veřejného zdraví, na základě
výzvy zdravotnického zařízení.

Očkování zahájí očkující lékaři okamžitě
po obdržení očkovací látky, nejdříve však dnem
1.10.2001. K očkování se použije registrovaná
očkovací látka, kterou zajistí příslušná krajská
hygienická stanice. Mimořádné očkování bude
hrazeno z prostředků státního rozpočtu.

Toto očkování je prováděno z důvodu
nebezpečí epidemického výskytu chřipky a je
určeno výše uvedeným osobám, které byly
očkovány proti chřipce v předcházejícím roce.

hlavní hygienik ČR MUDR Michael Vít

Infoservis

Jak v odpadech v roce 2002
Vzhledem ke skutečnosti, že se od nového

roku počítá s novým druhem místního poplatku,
požádali jsme o zodpovězení otázek člena Rady
obce pana Josefa Macháta ml.

O jaký poplatek se jedná?
Nový zákon umožňuje od 1.1.2002 vykonávat

obci Střelice správu místního poplatku za provoz
systému shromažďování, přepravy, třídění,
využívání a odstranění komunálního odpadu
od osob vlastnících na katastrálním území obce
rodinné domy a domy, užívané a sloužící
k rekreaci, a to v případě, má-li zaveden systém
a vydanou platnou vyhlášku o „odpadech“ a
vyhlášku o novém místním poplatku za „odpady“.

Jak se liší poplatek od let minulých?
Liší se především ve dvou základních

parametrech: 1. Poplatek hradí majitel domu,
který je povinen přihlásit a odvést správci
poplatku (obci) částku za každého občana
s trvalým pobytem na adrese domu či domu
určeného pro rekreaci. 2. Částka takto
odvedená je místním poplatkem a nikoli jako
v minulých letech poplatkem za služby, ale
poplatkem, čímž je dosažena lepší
vymahatelnost. Znamená to, že občané se dříve
mohli zapojit do svozu a třídění odpadu
zajištěného obcí a dnes musí hradit náklady
s tím spojené, aniž by třeba produkovali odpad.

Jak bude postupovat obec, když majitel
domu nepřizná čí neodvede místní poplatek?

V případě nezaplacení poplatku v termínu
daném obecní vyhláškou, obdrží majitel,
př ípadně více maji telů  platební výměr
s př íslušným vyč íslením sankce. Pokud
i potom nedojde k úhradě, řeší se vymáhání
soudní cestou.

Otevřel jste problematiku vícero majitelů,
můžete tento příklad vysvětlit blíže?

Pro názornost si mohu vymyslet tento případ:
Jsem s manželkou majitelem RD č.p.10 a dále
jsem zdědil po babičce neobydlený RD č.p.123
v Troubsku, př ičemž jsem součastně
s manželkou spolumajitelem s manžely
Paprskářovými chaty v Omicích. V tomto
případě postupuji takto: jsem povinen se
přihlásit na všech katastrálních územích. Tedy
ve Střelicích přihlašuji 5 osob v RD č. p.10,
v Troubsku RD č. p. 123 sebe a manželku jako
majitele a s Paprskářovými se dohodnu,
kdo z nás přihlásí (tedy mne s manželkou a
manžele Paprskářovy) v obci Omice k místnímu
poplatku. Hradím v termínu a výši stanovených
dle místních vyhlášek obecním úřadům ve
Střelicích a Omicích, př ičemž vůč i  obci
Troubsko pokud v domě není př ihlášena
k trvalému pobytu žádná osoba, mám pouze
oznamovací povinnost.

A na závěr podstatná otázka - kolik tedy
budeme platit a kdy?

To vše záleží na vydání místní závazné
vyhlášky OZ. Mohu jen říci, že se vychází
z těchto parametrů:
1. Cena je rozpočítávána takzvaně „na hlavu“

to znamená, že se vztahuje na všechny osoby
s trvalým pobytem v obci. To znamená,
že majitel domu odvádí poplatek za veškeré
osoby s trvalým pobytem, které uvede
do hlášení včetně rodného čísla.

2. Sazbu „na hlavu“ tvoří složku pevnou a
ve výši 250,- Kč a dále složka pohyblivou, která
se vypočítává ze skutečně vynaložených
nákladů za provoz systému shromažďování,
přepravy, třídění, využívání a odstranění
komunálního odpadu vynaložených obcí
v minulém roce. Její maximální výše je však
omezena na částku 250,- Kč.

Na závěr je třeba říci, že kromě výše poplatku
obec připravuje ve vyhlášce i stať o prominutí či
snížení poplatku. Počkejme si tedy na novou
vyhlášku obce. Na případné otázky či připomínky
občanů jsem připraven postupně odpovídat
na adrese josef_machat@ife.cz, či prostřed-
nictvím písemných dotazů, které můžete vhodit
do schránky pod úřední tabulí obce umístěné
u Radnice.

Redakce zpravodaje
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Jízdní řád autobusů

Rozvrh hodin TJ Sokol
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Víte jaké bylo léto na Vltavě?
V minulém čísle zpravodaje jsme z nedostatku

místa zveřejnili pouze fotografii k tomuto článku
a proto jej zveřejňujeme až nyní.

K tomu, aby letní dovolená byla opravdu letní,
je nejdůležitější vybrat správný termín. V létě
2001 to byl zaručeně týden od 28.7. - 3.8. Aby
všechno klaplo, je třeba zajistit schopného
organizátora - Fit Klub Kolín, v čele s Čendou a
osvědčeného pořadatele - Sokol Střelice
s náčelnicí Petrou Vidlákovou. Zbývá už jen
správná parta lidí - 21 odvážlivců ve věku od 8
do 53 let a může se vyrazit.

Obtěžkáni zavazadly, oblečeni do stejných
triček - poznávací znamení a vyzbrojeni dobrou
náladou, jsme odjeli v sobotu 28.7.2001
v 7:19 hodin vlakem z Brna do Vyššího Brodu.
Cesta, která trvala téměř 6 hodin utekla doslova
jako voda a parta, která se na začátku znala
jen z poloviny, byla nyní odhodlána ctít heslo:
Jeden za všechny a všichni za jednoho.

První rozbití tábora proběhlo ve Vyšším Brodě
a mělo jeden důležitý cíl - určit takový zasedací
stanový pořádek, abychom příště neztráceli čas
vybíráním optimálních sousedů. Neméně
důležité bylo postavit tábor vždy tak, aby
uprostřed vzniklo náměstíčko pro dva
dobrodruhy bez stanu. Po vyčerpávající fyzické
i psychické práci jsme se oddali příjemnému
osvěžení v dolní nádrži Lipenské přehrady.
První večer se odehrál v duchu a) kulturním -
prohlídka kláštera a okolí a b) sportovním - pod
vedením Čendy jsem se ponořili do tajů tai-či.
Tma, obtížný hmyz a večerní chlad, bohužel,
v nikom z nás neprobudily nadšení pro tento
druh večerní relaxace.

V neděli nás již čekal odborný program.
Zodpovědně jsme se rozdělili na rafťáky a
kanoisty a převzali si naše nové dopravní
prostředky. Zářivě žluté a růžové kanoe si
okamžitě vysloužily označení „lentilky“. Pár slov
teorie na suchu, zvolit kapitány, popadnout
pádla, rafty a lentilky a hurá do vody. Zbytek
neděle jsme podle všeobecně známé poučky -
- těžce na cvičišti, lehce na bojišti - zápasili
s vodním živlem na jezu Bílý Mlýn. Zde si mnozí
vyzkoušeli, že plavat proti proudu se opravdu
nevyplácí, a že Vltava je místy hodně hluboká.

Pondělní trasa do Rožmberka byla cca 10 km
dlouhá a překonali jsme ji bez jakékoli kolize,
dokonce i obtížný jez Herbertov jsme vnímali
jako příjemné adrenalinové povzbuzení. Večerní
prohlídka Rožmberka a posezení v hospůdce
při Budvaru bylo právem zasloužené a navíc
posilnění bylo nutné, protože úterní trasa
do Českého Krumlova měla celých 27 km.
Cestou jsme nacvičili nové vodácké prvky, jako
je např. soulodění, a nezapomněli jsme ani
postavit na mě lč ině kamenno-listnatý
památníček ve stylu zátiší v Karibiku. Že jsme
se s Vltavou opravdu sžili, jsme dokázali noční
jízdou Českým Krumlovem. Byla to spanilá jízda
na raftech, okořeněná poutavým vyprávěním
z historie tohoto kouzelného města. A tomu,
že je kouzelné, bylo o půlnoci velmi snadné
uvěřit. Abychom poznali kouzlo města i za
denního světla, zůstali jsme zde pro jistotu celou
středu. Zámek, vyhlídková věž, park, zahrada,
medvědi, to je jen zlomek toho, co Český
Krumlov svým návštěvníkům nabízí.
Čtvrtek už byl opět ve znamení plavby, a to

do České Koruny. Cestou nás čekalo několik
jezů, z nichž některé byly nesjízdné a mohli jsme

Setkání střelických důchodců
Tentokrát je plánováno na neděli 11. listopadu

v 16:00 hodin opět v místní Hasičce. Zde jsme
již při minulých schůzkách našli příjemné a
útulné prostředí, za které i tímto děkujeme.
Pokud se někteří zúčastní koncertu
křesťanských folkových skupin, které bude
probíhat tentýž den od 14:00 hodin, rádi s kávou
počkáme na jejich příchod. Těšíme se na pěkný
program a popovídání.

L. + D. Markovi a M. Smutná

Nádrže s benzinem už vojsko nehlídá
Bezletový koridor a stálá přítomnost vojáků -

- tak to vypadalo ještě před deseti lety kolem
skladu benzinu ve Střelicích u Brna.
V současnosti, kdy po teroristickém útoku
v Americe nejeden objekt podléhá
mimořádným bezpečnostním opatřením,
nad sklady s desítkami tisíc kubíků benzinu
běžně přelétávají letadla a areál střeží jen
soukromá bezpečnostní agentura a policisté.
Starostu Střelic u Brna Antonína Kazdu
znepokojuje, že objekt není alespoň tak
bezpečný jako před deseti lety. „Před revolucí
nelétalo v okolí jediné letadlo. Podle nějaké
studie by v případě výbuchu střelického skladu
vznikl uragán, který by smetl všechny domy
v okolí dvaceti kilometrů,“ upozornil Kazda,
podle něhož benzin v minulosti prosakoval
i do spodních vod pod vesnicí. „Na pumpách
pro vodu býval dokonce nápis zakazující
přístup s otevřeným ohněm,“ dodal starosta.
Firma Čepro, která má podobných skladů
v republice ještě šestnáct, na současném
způsobu zajištění bezpečnosti ovšem nevidí
nic podivného. „Samozřejmě jsme v těchto
dnech přijali zvláštní režim. Například jsme
snížili počet osob, které mají přístup do skladů.
O dalších opatřeních vědí na ministerstvu
průmyslu, vyzradit je ovšem nemůžeme,“ řekl
provozní ředitel firmy Jaroslav Vlček. Střelický
sklad benzinu je zařazen do objektů kategorie
B - tedy těch nebezpečnějších, u kterých se
musí zajistit prevence před závažnou havárií.
Vojsko však není v tomto případě podle
pracovníka bezpečnostního úseku závodu
potřeba. „Areál je střežen dostatečně. Existují
způsoby, jak toho docílit i bez vojáků,“ uvedl
muž, jenž odmítl uvést své jméno. Mluvčí
j ihomoravské pol icie Kamila Janíčková
připustila, že v případě havárie ve Střelicích
by mohla být následná škoda rozsáhlá.
„Střelický sklad patř í  mezi vyt ipované
strategické objekty na jižní Moravě, proto je
zde nutná trvalá policejní stráž,“ uvedla. Hasiči
navíc upozorňují,  že ve Střelicích jsou
benzinové nádrže staršího typu. Nebezpečí
však podle nich v žádném případě nehrozí.
„Jsou totiž vybaveny samohasicím zařízením
a pravidelně testovány. Požár či havárii nelze
samozřejmě vyloučit, ale katastrofické vize
nejsou na místě ,“  míní t iskový mluvč í
jihomoravských hasičů Jaroslav Haid. Podle
něho by případný požár ohrozil kvůli vysoké
hořlavosti benzinu a nafty především samotný
areál. „Pro prevenci má závod vlastní
hasičskou jednotku,“ dodal Haid. V současnosti
společnost Čepro jedná alespoň o zákazu
přeletu horkovzdušných balonů nad závodem.

převzato z deníku MF Dnes 09/10.2001

Stíny obce
Dosti občanů se poněkud pozastavuje a hodnotí

s úžasem podivné chování školní mládeže kolem
školní budovy a zastávky ČAD. Zřejmě i doba
přináší nejen u mládeže školou povinných neúctu
k vytvořeným hodnotám a neúctu k lidem
samotným. Běžným jevem je spatřit žáka Wajgla
kráčejícího do školičky s cigaretou v ústech jen
pár kroků před svým vyučujícím či hlouček žáků
krátící si čas čekání na autobus kouřením
na zastávce jen pár metrů od svého třídního
učitele. Štěstím je i skutečnost, že jejich
vybranému slovníku dost starších občanů
nerozumí, neboť zaslechnout větu typu: „Sem
vyfakoval úču voe, si du šlehnót trávy“ by asi nebyl
problém. Dokonce si snad i někdy zvykneme
na to, že cestující budou stát na zastávce
v hromadách nedopalků a obalů od laskomin.
Proč stát? Protože lavička nedávno instalovaná
je značně poškozená, pořezána nožem a „Vladek
se na ní pojí v srdíčku s...“. Jak tento stav změnit?
Co myslíte rodičové, není to taky naší výchovou?

Střelické muzeum informuje
Střelické muzeum zve všechny střelické občany

na výstavu, která se uskuteční opět třetí neděli
v měsíci - v listopadu. V odpoledních hodinách
od 14:30 do 18:00 hodin v neděli 18. listopadu 2001
budou vystaveny sbírky dalšího oddělení
„Střelického muzea“, tentokráte oddělení
architektury a urbanistiky. Ke zhlédnutí budou
fotografie všech střelických domů z roku 1995, které
jako základní fond zřízeného oddělení našeho
muzea pořídila obec. Asi u 160 domů, u kterých došlo
od roku 1995 ke změně vzhledu, byly pořízeny v roce
2000 nové fotografie. Téměř u 30% všech domů
jsou ve sbírkách oddělení založeny i starší fotografie
domů, které muzeu věnovali naši občané. Dochovalé
starší fotografie mají velkou historickou cenu, protože
zachovávají nám i budoucím často původní vzhled
domů, který s každou opravou a rekonstrukcí,
přístavbou či nástavbou domu mizí z našeho
vědomí. Proto stále prosíme a žádáme naše
spoluobčany o poskytnutí fotografií k okopírování,
které zachycují starší vzhled kteréhokoliv střelického
domu. Další náplní činnosti oddělení architektury a
urbanistiky „Střelického muzea“, se kterou chceme
veřejnost seznámit a se kterou se teprve započalo,
je zachycení plošného stavebního rozvoje obce
v čase. Na naši uveřejněnou výzvu ve Střelickém
zpravodaji o poskytnutí informací o stavebním vývoji
domů, nebyla od našich občanů vůbec žádná
reakce. Přesto pokračujeme v této činnosti, i když
zdroje potřebných informací jsou značně omezené
a zvláště velmi náročné na čas pro jejich zpracování.
Všichni příchozí budou na výstavě srdečně vítáni a
za každou - jakoukoliv informaci o vývoji střelických
domů, budeme vděčni.

Jana Švestková a Ing. Václav Dlapka
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Kříže a pomníky v proměnách

Kříž č. 19
 Litinový kříž na kamenném soklu stojí

nad Trpínem. Vede tudy cesta k Lotrůvce, ze které
vychází cesta k Nové škole. Kříž zbudovali v roce
1877 manželé František a Mariana Němec. Stav
kříže je trvale dobrý, jak dokazují fotografie. Nese
nápis: KE CTI A CHVÁLE BOŽÍ VĚNOVALI
TENTO KŘÍŽ. MANŽELÉ FRANTIŠEK NĚMEC
A MARIANA NĚMEC. 1877.

Kříž č. 20
Litinový kříž na pískovcovém soklu je putovní.

Původně stával ve Vršovicích na dnešní ulici
Tetčická, pak na ulici Ant. Smutného přes jedno
pole od stavení pana Kazdy, řezníka. Po válce
v roce 1945 byl tento kříž z místa vyzvednut a
přemístěn do trati zvané Tály. Také se tomuto
místu říká Muchův hájek na Vysokých horách.
Stojí na kraji lesa, takže není z dálky vidět, i když
je takřka na nejvyšším bodě terénu. Na toto nové
místo byl přemístěn panem Emilem Šafránkem
jako díkuvzdání za záchranu syna Josefa, který
v současné době žije v Kojátkách u Bučovic.
Rodina Emila Šafránka žila v domě, jehož původní
obyvatelé měli přezdívku u Špimounků. Kříž nese
jméno tchána majitelů kříže. Rodina Komárkova
bydlela na Kozí straně číslo popisné 41. Tento
kříž vyniká nádhernou kovoliteckou prací a je
v součastné době v opravě. Nese nápis: KE CTI
A SLÁVĚ BOŽÍ FRANTIŠEK A KATEŘINA
KOMÁRKOVI ZE STŘELIC - BUĎ VŮLE TVÁ.

Sport

Střelický kros
Při pohledu do výsledkové listiny letošního

závodu organizovaného SRPZŠ a ZŠ Střelice
zjistíme, že letošního závodu se zúčastnilo
126 závodníků ve 14 kategoriích. Oproti jiným
letům Střelice reprezentovalo pouze
18 závodníků. Přinášíme vám zkrácené výsledky.

Nejmladší (xx - 94) - 150 m
1. Bretfeldová Skol Bo 32:60
2. Jašek O. Skol Bo 32:70
3. Tancerová M. Přísnotice 32:80
7. Čeman L. Střelice 33:10

Žákyně (93 - 92) - 300 m
1. Horáková A Přísnotice 1:05
2. Nezvalová S. Skol Rudice 1:06
3. Amrožová L. Střelice 1:07

Žáci (92 - 93) - 450 m
1. Závala J. Skol Bo 1:35
2. Střecha J. Ketkovice 1:40
3. Pola T. Blansko 1:44
6. Pokorný S. Střelice 1:58

Žákyně (90 - 91) - 450 m
1. Kleinová V. Přísnotice 1:29
2. Ševčíková Z. Blansko 1:32
3. Kudláčková K. M. Krumlov 1:35
4. Čemanová L. Střelice 1:43

Žáci (91 - 90) - 750 m
1. Regec T. Blansko 2:48
2. Jašek J. Skol Bo 2:49
3. Skokan J. Ketkovice 2:52
6. Krejčí M. Střelice 3:09

Ml. žákyně (89 - 88) - 750 m
1. Šálková E. Zetor Bo 2:52
2. Šotvarová D. Blansko 2:58
3. Ševčíková J. Blansko 3:02
8. Jamborová L. Střelice 3:28

Ml. žáci (89 - 88) - 1050 m
1. Vrána O. Blansko 4:07
2. Nedoma D. M. Krumlov 4:09
3. Pola P. Blansko 4:11

St. žákyně (87 - 86) - 1050 m
1. Pechová H. ARC Bo 3:53
2. Skybová L. ARC Bo 3:57
3. Vránová T. Blansko 4:09

St. žáci (87 - 86) - 1500 m
1. Mokrý T. Blansko 5:57
2. Černošek M. Blansko 6:31
3. Holánek M. Blansko 7:01

Dorostenky (85 - 84) - 2250 m
1. Fickerová D. ARC Bo 9:15
2. Pechová D. ARC Bo 9:16
3. Skybová L. ARC Bo 9:18

Dorostenky (85 - 84) - 2250 m
1. Plachý L. UNI Bo 7:59
2. Barták D. ARC Bo 8:09
3. Nerud D. ARC Bo 8:13

Ženy (83 - xx) - 2250 m
1. Martincová MS Bo 8:41
2. Doubková K. Junior Bo 8:54
3. Michalcová D. Zetor Bo 9:12

Muži (83 - 62) - 4500 m
1. Hubáček P. Nové M. na Mor. 15:05
2. Jankovskij A. HM. Třebíč 15:10
3. Kotyza P. UNI Bo 15:19

Veteráni (61 - xx) - 4500 m
1. Vrána M. KN Blansko 16:02
2. Jankovskij A. HM. Třebíč 17:16
3. Kolínek J. Kanice 17:29

Střeličtí myslivci
Sezóna honů začala, myslivci střílejí bažanty

a kachny, lesem zní Halali i Lovu zdar!
Na křídlovku, kterou kdosi kdysi vyoral na poli,
si Jaroslav Smolka ze Střelic u Uničova troufne
čistě zatroubit třeba o půlnoci. Když má však
na honu zahrát na borlici Dykovy signály, Halali
či Lovu zdar, poleje ho studený pot, že to neutrefí
a před nastoupenými myslivci si „trhne ostudu“.
„Nikdo ve sdružení nechtěl troubit, prý se to
jakživa nenaučí. Já jsem tak dlouho říkal, že to
nic není, až jsem si troubení nakonec vykoledoval
sám. Už to dělám přes dvacet let,“ říká Smolka
a najednou se zděsí. Co chvíli začne výřad a on
se ještě nenapil, aby měl lepší nátisk. Honci
Myslivecké společnosti Střelice jsou již
nastoupeni, devět lovců z Rakouska také.
Na zemi před nimi leží ve vyrovnaných řadách
dvě stě sedmdesát bažantů a čtyřiapadesát
kachen. Opodál vzplála hranice dřeva a nese se
od ní příjemné teplo a vůně. Slavnostní výřad
začíná. Lesem se nese Halali i Lovu zdar.
Myslivci i hosté tleskají, jen ohaři a fousci
Smolkovu hru moc nevnímají. Celý den
dohledávali střelenou zvěř a ještě jsou trochu
neklidní. Jejich páni tvrdí, že hon prožívají ještě
více než lidé. „To víte, že to vycítí. Už v noci
před honem blbnou, kňučí a pobíhají po domě,“
říká Otto Hampl, jednatel společnosti Colchi,
v jejíž honitbě se střelické hony pořádají. Zdejší
myslivci letos odchovali šestadvacet tisíc
bažantů, čtrnáct tisíc jich prodali a zbytek
vypustili. Sezónu honů zahájili v polovině října a
ukončí ji v lednu. „My jsme jako jejich inventář,“
vysvětlují hospodyně v lovecké chatě, které
v sobotním sychravém odpoledni nesedí doma
u kamen, ale přikládají do kamínek dřevo, vodu
na kávu nalévají naběračkou a venku udí
pro vyhladovělé lovce kuřata. Tvrdí, že jakmile
začne podzim, tráví na honech pomalu více času
než doma. Že by však nestihly napéct na Vánoce,
se nebojí. Na koníčka svých manželů si už za ta
léta zvykly. „Je lepší, když chodí do lesa než
do hospody,“ říkají.

Tento článek otiskla Mf dnes v roce 1999
o myslivcích ze Střelic u Uničova

si tak při přenášení lodí prověřit svou fyzickou
zdatnost. Za vynaložené úsilí jsme se poctivě
odměňovali v malebných hospůdkách, které
zákeřně číhají v celém povodí Vltavy.

Poslední noc již nesla stopy blížícího se konce
dovolené. Někteří zvolili návštěvu večerního
divadelního představení, ostatní si povídali,
povídali, povídali..., ale spát se jít muselo.
Alespoň na chvilku, vždyť nás v pátek čekal ještě
notný kus cesty po vodě - 21 km do Boršova.

Poslední jezy, koupání, výtečné pšeničné
placky na tisíc způsobů od vltavských
domorodců, společné foto, vrátit lodě, ahoj
Čendovi a všem vodákům a už jen cesta vlakem
zpátky do Brna. Z bohatých diskusí během
následujících 6-ti hodin bylo možné vyvodit jen
jediný cíl - dovolená na Vltavě 2002 a věřte,
že vodácké ahóóój z brněnského hlavního
nádraží nám zní v uších dodnes.

O tom, že jsme měli dovolenou perfektně
naplánovanou do poslední minuty, svědčí
nepřiměřená průtrž mračen, která se přes Jižní
Čechy přehnala jen několik málo hodin po
našem odjezdu. Tak vážně, nechcete jet příští
rok s námi?

Za TJ Sokol Petra Vidláková
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Nové knihy v obecní knihovně

Pro děti
Beletrie
L. Lanczová Schody do nebe
Ezopovy bajky
Naučná
J. Melgosa Žít naplno
J. Breuil Filipova dobrodružství

Pro dospělé
Beletrie
Martina Cole Dvě ženy
H. Courths-Mahlerová Kouzelná Diana
R. Fulghum Ach jo
J. Garwood Láska a čest
J. Patterson Hra na schovávanou
J. Pecinovský Házím ti laso kamaráde
J. Plaidy Královský manžel
J. Rečková Syndrom malé mořské víly
N. Robertsová Žhavý led
W. Smith Řeka bohů III.
Naučná
H. Diehl Dynamický život
A. R. Francis Vaše vodní zahrada
V. Hájek Upravujeme zahradu I. - IV.
J. Melgosa Žít naplno
J. Ondřej Trávník základ zahrady
O. Patočka O tykání a vykání
A. Sluková Svatba
J. Svojanovský   Skleníky, pařeniště, fóliovníky
D. Šonský Živé ploty
P. Šrytr Bazény
K. Štech Elektroinstalace doma i na chatě
O. Trojan O čápech, vránách a dětech
V. Vlk Zahradní krby a grily I. - II.
J. Wohlmuth Kniha motocyklových závodů

a soutěží.

Pro dobrou náladu
Na úřad práce přijde muž ve středních letech:
„Hledám nějakou práci. Mám deset dětí!“
„A co ještě umíte?!“

Co odpověděla blondýna, když se jí ptali, jestli
aspoň jednou za rok vyměnila rybičkám
v akváriu vodu?
„Ne, ještě nevypily ani tu starou!“

Pro naše kuchařky (i kuchaře)
Pečený králík
(Francouzská kuchyně)
800g očištěného králíka, 2 lžíce oleje, 80g

slaniny, 8 malých cibulek, sklenka bílého vína,
1 a půl lžíce rajčatového protlaku, 100g žampiónů,
stroužek česneku, petrželka, pepř, sůl.
Česnek, 2 malé cibule a petrželku jemně

usekáme. Olej nalijeme do hodně horkého
kastrolu, přidáme na plátky nakrájenou slaninu,
na kousky nakrájeného králíka, celé cibulky,
cibulovou směs, víno, půl šálku horké vody, sůl,
koření a dusíme na malém ohni. Ke konci dušení
přidáme rajčatový protlak a na plátky nakrájené
žampióny. Měkké kousky králíka urovnáme
na talíře a přelijeme omáčkou.

Dobrou chuť!

Pranostiky na listopad
1. listopad - Léto Všech svatých trvá tři hodiny,

tři dny nebo tři týdny. Nepřijde-li sníh na Vše svaté
v noci, přijde o Martině se vší mocí. Utni z buku
třísku: je-li suchá, bude zima tuhá, je-li však
vlhká, bude zima mokrá. Jíní o Všech svatých
věští tuhé mrazy o Vánocích.

2. listopad - Když na Dušičky jasné počasí
panuje, příchod zimy to oznamuje.

8. listopad - Na Bohumíra příroda k spánku
se ubírá.

9. listopad - Svatý Teodor - mrazy lezou z hor.
Svatý Teodor zasněží témě hor. Na svatého
Teodora sedlák ještě pilně orá.
11. listopad - Přijede-li Martin na bílém koni,

metelice za metelicí se honí. Je-li na svatého
Martina pod mrakem, bude nestálá zima, je-li
jasno, bude tuhá zima. Martin a Kateřina na blátě,
Vánoce na ledě. Po svatém Martinu zima
nežertuje. Jsou-li na Martina mračna, zima je
levná, jestli je noc jasná, zima je mastná. Půjde-li
husa o Martině přes led, bude se ještě dlouho
koupati. Půjde-li husa na Martina po ledě, příští
rok dlouhé léto bude. O Martině po ledu,
o Vánocích po blátě.
16 .  l i s topad  -  Na  sva tého  Otmara

nevidět komára.
19. listopad - Svatá Alžběta se sněhem přilétá.
21. listopad - Když je na Obětování Panny

Marie noc jasná, čistá, krutá zima se v lednu
chystá. Jaký den na Obětování Panny Marie,
taková pak zima je.

22. listopad - Svatá Cecilie sněhem pole kryje.
23. listopad - Svatý Kliment zimu oblibuje,

svatý Petr (22.2.) ji ucezuje.
25. listopad - Na svatou Kateřinu schováme

se pod peřinu. Přitrhla-li zima s Kateřinou, bývá
do omrzení. Kateřina na ledě, Vánoce na blátě.
Chodí-li svatá Kateřina po ledě, chodí svatý
Štěpán po blátě. Jaké počasí na Kateřinu, takové
v příštím lednu. Sníh na svatou Kateřinu věští
vysoké obilí. Svatá Kateřina strčí housle
do komína.

30. listopad - Na svatého Ondřeje se někdy
člověk ohřeje. Ondřejův sníh zůstane ležet sto
dní. Když na svatého Ondřeje sněží, sníh dlouho
poleží. Na svatého Ondřeje hoď dřívko na vodu:
přeplyne-li, bude mokrý rok, zůstane-li
na povrchu tiše, bude suchý rok. Svatý Ondřej
tichý, nebude len lichý. Ondřej mosty staví,
Jiří je odplaví.

Na začátku listopada teplo se se zimou hádá.
Začátkem-li listopadu sněží, mívá pak sníh výšku
věží. Jaký listopad - takový březen. Hřímá-li
v listopadu, bude dobrý rok.

Řešení křížovky z minula
Promiňte, pane místopředsedo, konám jako
reportér… …jenom svoji povinnost.

Moudrost neumírá na stáří
Neexistuje žádné vítězství, než takové, kdy

nepřátelé i v duchu uznají, že jsou poraženi.

Claudianus
Kdo z vás je bez hříchu, ať první hodí kamenem.

Jan, Nový zákon

Na dušičky vzpomínejme...
První listopadový týden je neodmyslitelně spjat

se svátkem zesnulých. Přesněji jejich památce.
Chtěli bychom touto cestou poděkovat, poklonit
se a položit symbolickou kytici na hroby všem
zemřelým občanům naší obce, kteří se podíleli
jakkoli na tom, že dnes naše obce žije svým
denním koloritem.

Rada obce

Pohled do dílny
Dnes vás zavedeme do dílny na náměstí

Svobody, kde vznikala vitráž, jež byla umístěna
na místní Radnici. Tady v díle, které polahodí
oku a zahřeje u srdíčka, pokračuje již třetí rodinná
generace a tradičně se zde zpracovává sklo.
Technologií, známou již několik století, se tu
taktéž přes padesát let vyrábí a opravují vitráže
lité do olova či mosazi. V programu firmy jsou
také operace spojené se zušlechťováním skla,
jako je malování na sklo, broušení, leštění, vrtání,
pískování a lepení. Firma se nezastavila ani
před novými technologiemi a uplatňuje ji
ve spojování skla s vyloučením olova. Skleněná
intarzie se uplatňuje v aplikaci hlavně
pro interiéry.

Na tomto místě je třeba říci, že v minulém
zpravodaji vyzněl článek o tvůrcích vitráže pro
budovu místní Radnici zkresleně, a proto bychom
na tomto místě rádi napravili naši chybu a uvedli
na pravou míru, jak vitráž vznikala. Návrh vitráže
zhotovil akademický malíř Stanislav Ille. Tento
zvětšila a rozpracovala Marta Štanglová (rozená
Coufalová). Vlastní realizace se ujal
ing. Bohuslav Coufal, který se však již instalace
nedožil. Tento člověk , ač stavební technik, nasál
a rozvinul vědomosti svého bratra Milana Coufala
vyučeného v tomto oboru. Stal se pokra-
čovatelem v díle, jež v sobě zahrnuje úctu a
rozdává radost. O to byla jeho práce radostnější,
když se do díla zapojila i jeho dcera Marta. Stál
u jejích prvních návrhů, hýčkal její naplno
rozvíjející se talent a obdivoval její vlastní
výrazový projev. Sám pak spolupracoval
s architekty v Praze, Brně a v Rakousku. Jeho
největším dílem je plastika z vrstveného skla,
která byla vytvořena podle návrhu A. Nového a
je umístěna v budově JME Brno. Ač touto cestou,
dovolme si poděkovat za reprezentaci obce,
pokloňme se jeho památce a dílu.

Machát Josef ml.

Kam za…
• Skupina Lazaři pořádá 12. ročník Setkání

přátel křesťanské písně, který se uskuteční
v neděli 11. listopadu od 14 hodin ve farním
kostele. V pořadu vystoupí pět souborů a host,
který promluví na aktuální téma.

• Dne 17.11.2001 se bude na silnicích vedoucí
obcemi Brno, Modřice, Želešice, Hajany,
Ořechov, Silůvky, Prštice, Radostice, Střelice,
Ostopovice, Nebovidy,  Moravany, Hlína,
Neslovce a Tetčice konat za pořadatelství
Vonka racing - AČR silniční automobilový
závod.

• TJ SOKOL Střelice pořádá v sobotu
24. listopadu v místní sokolovně již tradiční
Babské hody s Frajárenkou. K návštěvě Vás
zvou stárky.


